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Verslag van de vergadering van de commissie Sociale en Algemene Zaken, gehouden op 19 
mei 2022 in de raadszaal van het gemeentehuis.

Aanwezig:
Voorzitter: L. Peeters
Griffier: R. van Heijnsbergen
Namens PNL: R. Tijssen, N. Maas
Namens De Werkgroep: N. Otten, M. Bergman
Namens ABL: A. de Groot, M. Sanders
Namens CDA: A. van der Aa, G. van Rixtel
Namens Ouderenappèl-HvL: F. van Zeeland, D. Warbout
Namens PvdA: L. Engels, DJ. Gloudemans

1. Opening.
De voorzitter opent de vergadering en vraagt partijen te melden wie er namens de partijen 
het woord zal voeren. Hij schetst kort de nieuwe opzet van de commissievergaderingen.

2. Vaststelling van de agenda.
De heer Van der Aa zou graag zien dat de toezeggingenlijst voortaan eerder geplaatst wordt. 
Hij merkt verder op dat de RIB over de stand van zaken jeugdbescherming als agendapunt 
geagendeerd zou worden. 
Wethouder Briels geeft dat het agenderen van onderwerpen aan het presidium is. In de 
eerstvolgende vergadering van het presidium zal dit worden voorgelegd. 
De agenda wordt vervolgens vastgesteld. 

3. Vaststelling van de besluitenlijst van de vergadering de commissie Sociale en 
Algemene Zaken van 21 april 2022.
Met verwerking van een kleine opmerking van mevrouw Engels wordt de besluitenlijst 
conform het concept vastgesteld. 

4. Ingekomen stukken en mededelingen.
Wethouder Slaets geeft aan dat 329 huishoudens de bijdrage in de energiekosten 
automatisch hebben ontvangen. Er komen nog steeds aanmeldingen binnen bij de GR 
Peelgemeenten. Die worden zo snel mogelijk in behandeling genomen. Zij zal de commissie 
hier nader over informeren. De brandbrief van KBO Brabant is niet van toepassing op de 
Peelgemeenten omdat die doelgroep al meegenomen wordt in de regeling. In de 
MooiLaarbeekkrant worden mensen nadrukkelijk gewezen op de mogelijkheid van een 
tegemoetkoming.
De burgemeester deelt mee dat hij zitting heeft in de stuurgroep N279 en dat hierin is 
afgesproken dat er voor de vakantie nog een nieuwe bestuursopdracht komt. Het college zit 
er kort op en heeft regie. Er vindt goed overleg plaats maar er is nog wel sprake van een 
overgangsfase omdat colleges nog niet compleet zijn. Om stagnatie in het verdere proces te 
voorkomen is een breed draagvlak nodig in de regio. We willen het samen doen. Hij neemt de 
commissie mee in de ontwikkelingen.



Zaaknummer: 19360-2022

Documentnummer: 19360-2022:904964

Naar aanleiding van de raadsinformatiebrief Maartbrief gemeentefonds 2022 d.d. 19 april 
2022 vragen de heren Van Zeeland en Gloudemans om een toelichting op de financiële 
gevolgen voor Laarbeek. 
Wethouder Briels geeft aan dat de opschalingskorting door het rijk is opgevoerd naar 
aanleiding van de gewenste opschaling naar gemeenten van 100.000 inwoners. Die korting 
zou worden verwerkt als men niet aan de opschaling voldeed. Deze opschaling is niet meer 
aan de orde, maar de korting staat nog. Hij hoopt dat deze korting in de komende 
meicirculaire is geschrapt. De meevaller die door de heer Gloudemans wordt genoemd is nog 
niet zeker. Getracht wordt de effecten te verwerken in de kadernota en anders in de 
begroting van 2023.
Naar aanleiding van de raadsinformatiebrief Financiële ondersteuning aan inwoners met een 
laag inkomen in de kosten van de energierekening d.d. 20 april 2022 vraagt de heer 
Gloudemans om een toelichting op het gebruik van de regeling en of maatwerk mogelijk is 
voor mensen die net boven de toetsingsnorm zitten.
Volgens wethouder Slaets wordt geprobeerd zoveel mogelijk mensen in beeld te krijgen. We 
zijn er volop mee bezig maar moeten even afwachten wat er nog binnenkomt bij Senzer. Zij 
zal de commissie zo snel mogelijk informeren. 
Naar aanleiding van de raadsinformatiebrief Jaarverslag VTH 2021 d.d. 25 april 2022 vraagt 
de heer Gloudemans om een toelichting op de pioniersfunctie van de gemeente met 
betrekking tot de wet Bibob.
De burgemeester geeft aan dat de gemeente in de afgelopen jaren veel ervaring heeft 
opgedaan met de uitvoering van deze wet en die ervaring deelt met andere gemeenten.
Naar aanleiding van de raadsinformatiebrief Wijziging wet gemeenschappelijke regelingen 
d.d. 10 mei 2022 vraagt de heer Van Zeeland hoe de raad meer grip kan krijgen op de 
gemeenschappelijke regelingen. 
De burgemeester geeft aan dat de wet is aangepast om raden beter in positie te brengen, 
onder andere met behulp van constructies zoals de Raadstafel21. Als gevolg daarvan zullen 
alle bestaande regelingen op techniek moeten worden aangepast. Dat zal waarschijnlijk in de 
loop van dit jaar gaan gebeuren.

5. Regiovisie Norm voor Opdrachtgeverschap en 10 voor de Jeugd.
Mevrouw Engels wil weten wat de opschaling naar 21 gemeenten voor gevolgen heeft voor 
Laarbeek.
Mevrouw Otten wijst op de landelijke discussie en de mogelijke centralisatie van bepaalde 
taken. 
Ook de heer Van der Aa informeert naar de gevolgen van het wetsvoorstel.
Volgens mevrouw De Groot is er sprake van een prima stuk. Het biedt meer stabiliteit bij 
meerjarige contracten.  
Ook mevrouw Maas spreekt van een goed stuk en stemt in met het voorstel. 
Wethouder Briels merkt op dat er inmiddels met 11 gemeenten wordt samengewerkt. Het is  
goed als de raden dit stuk vaststellen, wat overigens al staande praktijk is. Hij spreekt het 
beeld in de media tegen, dat de jeugdzorg een puinhoop zou zijn. Hij neemt daar afstand 
van. De sector heeft met grote problemen in de maatschappij te maken. Of het rijk mogelijk 
een deel van de inkoop gaat terugnemen is afwachten. De politieke discussie daarover is 
gaande. 

De commissie adviseert de gemeenteraad om het voorstel als hamerstuk te behandelen. 
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6. Voorstel tot beschikbaarstelling van een voorbereidingskrediet voor het plan 
Mariastraat 18 – 22 Mariahout.
De heer Sanders spreekt van een goed initiatief wat ten goede komt aan de leefbaarheid van 
Mariahout.
De heer Van der Aa is eveneens blij met deze ontwikkeling. Hij zou ook graag zien dat er een  
horecavoorziening behouden blijft omdat dit ook bijdraagt aan de leefbaarheid.
De heer Bergman sluit zich aan bij de woorden van de vorige sprekers.  
De heer Van Zeeland maakt zich zorgen over een prijsopdrijvend effect van het perceel 
Mariastraat 18. Hij vraagt ook wat wordt verstaan onder betaalbare woningen.  
Mevrouw Maas spreekt ook van meer mogelijkheden en een goede ontwikkeling voor 
Mariahout. 
Wethouder Van den Berkmortel proeft brede steun voor het voorstel. De onderhandelingen 
met de eigenaar van Mariastraat 18 zijn al gevoerd. Dit voorstel heeft naar zijn mening dan 
ook geen effect op de prijs. In de woonvisie is benoemd wat onder betaalbare woningen 
wordt verstaan. Aan de behoefte in Mariahout wordt voldaan. 

De commissie adviseert de gemeenteraad om het voorstel als hamerstuk te behandelen. 

7. Voorstel tot garantstelling lening ten behoeve van de aanleg van Padelbanen 
bij tennisvereniging ’t Slotje.
Volgens de heer Sanders is het een goede zaak om de Laarbeekse verengingen op deze wijze 
te steunen. De financiële situatie van de vereniging ziet er goed uit. Dit is ook goed voor de 
vitaliteit van het dorp. 
De heer Van der Aa spreekt met woorden van gelijke strekking. Hij vraagt of er rekening is 
gehouden met mogelijke geluidhinder als gevolg van het gebruik van de banen. 
De heer Bergman vraagt of er eenzelfde verzoek komt voor tennisvereniging De Hut in Aarle-
Rixtel. Hij wil ook weten hoe hoog de totale garantstelling is.
Mevrouw Engels stemt in met het voorstel.
De heer Van Zeeland vraagt om een toelichting op de locatie van de banen en de relatie van 
de garantstelling met de pachttermijn. Ook wil hij weten of de offerte nog reëel is.
De heer Tijssen wijst op het feit dat er al een lening met garantstelling loopt bij de 
tennisvereniging. Hij heeft echter geen bezwaren tegen de garantstelling. 
Wethouder Slaets dankt de commissie voor de brede steun. Met de aanleg van de banen 
wordt een toeloop van nieuwe leden verwacht. De banen komen op de plek van de Jeu de 
boulesbaan, die wordt verlegd. De aanleg wordt gerealiseerd op eigen terrein. Er heeft 
overleg plaats gevonden met de omwonenden over geluidsoverlast. Dat is goed verlopen. De 
geluidseffecten zijn ook onderzocht door de ODZOB. De bestaande pacht wordt aangepast. 
De kredietwaardigheid van de vereniging is hoog genoeg. Er zijn goede gesprekken gevoerd 
en zij heeft er vertrouwen in dat dit goed komt. Er zijn op dit moment geen andere 
verenigingen die steun hebben gevraagd voor een vergelijkbaar initiatief. De offerte die er 
ligt is nog actueel.

De commissie adviseert de gemeenteraad om het voorstel als hamerstuk te behandelen. 

8. Stand van zaken intergemeentelijke / regionale samenwerking.
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Wethouder Briels vindt het belangrijk dat raadsleden steeds goed geïnformeerd worden als 
het gaat om belangrijke gemeenschappelijke regelingen zoals Senzer en Peelgemeenten. Na 
de vakantie wordt er een bijeenkomst gepland om de raadsleden bij te praten.
De burgemeester vult aan dat er ook een informatiebijeenkomst komt van de 4 grote 
gemeenschappelijke regelingen. 
Het college wil, waar mogelijk, actief verantwoordelijkheid nemen in de besturen van de 
gemeenschappelijke regelingen om het belang van Laarbeek te behartigen. 

9. Rondvraag.
De heer Tijssen merkt op dat iedereen nog moet wennen aan de nieuwe vergaderstructuur. 
Hij vraagt partijen nog eens goed te kijken naar de nieuwe spelregels, met name als het gaat 
om het stellen van technische vragen. 
De heer Van Zeeland geeft aan dat er in Aarle-Rixtel een aantal woningen zijn aangekocht 
door een belegger die nu weer in de verkoop zijn gedaan. Hij vraagt of er voorwaarden zijn 
gesteld bij deze transactie en wat de financiële gevolgen kunnen zijn voor de inwoners.
Wethouder Van den Berkmortel zal dit nagaan en hier schriftelijk op terugkomen.

10. Sluiting.
De voorzitter sluit de vergadering. 
Aldus vastgesteld in de vergadering van 7 juli 2022. 

De griffier, De voorzitter, 

M.L.M. van Heijnsbergen L.W.J. Peeters


